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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Megint önköltségi ár alatt veszik át a kevés 
megtermelt szőlőt?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A vg.hu portálon megjelent „Drágább lesz a bor, van, ahol még a szőlők is kiszáradtak„ című cikk
szerint  a  Kunsági  borvidéken  gyakorlatilag  véget  ért  a  szüret,  és  bár  az  idei  termésről  még
nincsenek pontos adatok, annyi szinte biztosra vehető, hogy a tavalyi – az aszály miatt már akkor is
az átlagosnál alacsonyabb – termésnél kevesebb szőlőt szüretelhettek le a termelők:

„Az aszály jelentős mértékben visszavetette a termésmennyiséget, de az előzetes várakozásoknál
kisebb a kiesés.  Vannak ugyanakkor olyan területek,  amelyeken gyakorlatilag  nem volt  termés,
illetve egyes ültetvények teljesen kipusztultak. Elsősorban a korai fajtáknál és a fiatal, ennélfogva
kevésbé mélyen gyökeredző tőkéknél volt nagyobb mértékű a terméskiesés. 

(…)

Az utóbbi évek szőlőtelepítéseinek legnépszerűbb fajtája, a bianca a termelők túlnyomó többségénél
jól teljesített, és borvidéki szinten is felfelé vitte a termésátlagot. A borvidéki tradicionális minőségi
fajták, mint a kékfrankos vagy a cserszegi fűszeres ugyanakkor nem csak gyengén teremtek, hanem
a felvásárlási árukkal sem tudták kompenzálni a mennyiségi kiesést.

A cserszeginél  például  100 forint körül  alakult  a kilogrammonkénti  felvásárlási  ár,  a borvidéki
elnök szerint azonban a szőlőtermelők 120-150 forintos árakkal kerülhették volna el a veszteséget.

A képet árnyalja,  hogy azok a szőlősgazdák,  akik részt vesznek az agrár-környezetgazdálkodási
programban  (AKG)  –  attól  függően  persze,  hogy  milyen  felvásárlási  árat  tudtak  elérni  –,
mérsékelhették veszteségeiket, illetve növelhették nyereségüket.”



 
 

Kérdezem Önt:

Megint önköltségi ár alatt veszik át a kevés megtermelt szőlőt?

 

Budapest, 2022. október 15.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció

 

 

2  


